
„Sprawa, której nie powinno być w Europie. Pod maską demokracji 
ludzkie życie jest niszczone w żarnach tzw. systemu prawnego. 
Nie będę milczeć. W imię siebie i  swojej rodziny, w imię 
każdego, kto może okazać się na moim miejscu, będę mówić”  
– Inara Wiłkaste 
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Prawa człowieka muszą być przestrzegane – zawsze i wszędzie!!   
Przewodniczący komitetu „Sprawiedliwość dla Inary”

Słowo wstępne

Pani Inara Wiłkaste, 
łotewska przedsiębiorczyni z ponad 
20-letnim doświadczeniem, w 2013 
roku.

 Nie chcę się bać. Nie chcę także, żeby moje dzieci 
bały się o swoje życie i cały czas oglądały się za 
siebie. Dlatego podjęłam tę walkę poza granicami 
mojego kraju. Dla mojej rodziny, każdego innego 
obywatela Łotwy, by nikt nie doświadczył tego 
samego, czego doświadczam ja.

W 2015 roku Łotwa przejmie przewodnictwo w Unii Europejskiej. Od 
dziesięciu lat Łotwa jest krajem członkowskim Unii Europejskiej i ofic-
jalnie uznaje się za kraj demokratyczny. Coraz częściej pojawiają się 
fakty świadczące o tym, że łotewski system wymiaru sprawiedliwości 
nie odpowiada standardom europejskim.

Od 2005 r. życie łotewskiej przedsiębiorczyni Inary Wiłkaste przy-
pomina koszmarny sen: pogróżki, umyślne podpalenie, zaginiony 
adwokat i setki wezwań do sądu, przypominające „Proces” Kafki. Dla 
Inary Wiłkaste i jej rodziny wszystko jest jasne: zastraszają ją sko-
rumpowani przedstawiciele organów administracji państwowej. 
Coraz więcej i więcej osób w całej Europie z oburzeniem dowiaduje się 
o działaniach łotewskich władz, do tych ludzi należą przedstawiciele 
komitetu „Sprawiedliwość dla Inary”.

Celem komitetu jest przedstawienie dowodów na to, że INARA WIŁKASTE i jej rodzina zostali ofi-
arami skorumpowanych urzędników służb państwowych. Komitet przeprowadza międzynarodowe 
kampanie informacyjne i prace uświadamiające, spotyka się z publicznością, jak również zapewnia 
obsługę prawną dla podejmowania działań w sądach.

„To jest wojna rozpętana przeciwko mnie i mojej 
rodzinie. Ale nie poddaję się i nadal bronię prawa do 
życia”.

Inara Wiłkaste

„Sprawa Inary Wiłkaste to jest wstyd dla Eu-
ropy. Łamanie praw człowieka stanowi zagrożenie 
dla demokracji. Oto dlaczego walczymy o 
sprawiedliwość”. 

Dr Walter Schwimmer

Komitet aktywnie działa w Europie. 

Dr Walter Schwimmer,
były członek parlamentu Austrii i
Sekretarz Generalny Rady Europy.
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Sedno sprawy rodziny Inary Wiłkaste i  
Władimira Waszkiewicza

Sprawa jest z natury prześladowaniem kryminalno-politycznym 
dobrze prosperującej łotewskiej przedsiębiorczyni Inary Wiłkaste 
i jej męża – Władimira Waszkiewicza, byłego dyrektora Wydziału 
Zwalczania Przestępczości Służby Celnej i zastępcy dyrektora 
generalnego Państwowego Urzędu Skarbowego,	 

Tym prześladowaniem zajmuje się grupa składająca się 
z przestępców, pracowników służb specjalnych i polityków. 
Są wykorzystywane kontakty w różnych organach wymiaru 
sprawiedliwości i inne nielegalne środki. Służby specjalne i politycy, 
pod hasłami walki z korupcją, starają się za wszelką cenę rozprawić się 
z przeciwnikami politycznymi i osobami dla siebie niewygodnymi.

Łotewskie prawo i system jako całość działają przeciwko pani 
Inarze Wiłkaste i panu Waszkiewiczowi. W odniesieniu do nich z 2004 
roku było prowadzone „wyciąganie” (fishing expedition), obejmujące 
śledzenie, podsłuch, nielegalne poszukiwania na wniosek przestępców 
i agentów służb specjalnych w celu zdobycia jakichkolwiek materiałów 
w celu sfabrykowania dowodów dla rozpoczęcia procesów sądowych i 
zniszczenia reputacji..

W związku z wyżej wymienioną sytuacją pani Inara Wiłkaste setki razy zwracała się do łotewskich organów 
wymiaru sprawiedliwości, a nawet do premiera i prezydenta, ale reakcja do tej pory nie nastąpiła. W chwili obec-
nej ostatnią nadzieją jest Europejski Trybunał Praw Człowieka i Wspólnota Europejska. Inara Wiłkaste i Władimir 
Waszkiewicz są przekonani, że urzędnicy, politycy i organy wymiaru sprawiedliwości w żadnym państwie nie pow-
inny mieć możliwości wykorzystywania systemu przeciwko niewygodnym dla nich osobom.

Aby udowodnić wymienione wyżej twierdzenia, zebraliśmy i prezentujemy Państwa uwadze najważniejsze do-
kumenty i fakty. Dokumentów i dowodów są tysiące, dlatego jeśli macie Państwo jakiekolwiek pytania lub 
wątpliwości, prosimy kontaktować się w tych sprawach z komitetem „Sprawiedliwość dla Inary”, my udzielimy 
szczegółowych informacji.

Dane kontaktowe:
Komitet „Sprawiedliwość dla Inary”
Liechtensteinstrasse 12
1090 Wiedeń/Austria
Austria Telefon: +43 650 7839340
E-mail:office@justiceforinara.eu

Inara Wiłkaste na konferencji 
prasowej na Łotwie, 2013 rok.

Władimir Waszkiewicz,
dyrektor Administracji Celno-Karnej 
i zastępca dyrektora generalnego 
Państwowego Urzędu Skarbowego 
(PUS).

Podstawowa zasada demokracji– rządy prawa ponad 
człowiekiem

Od 2006 roku rodzina została wciągnięta do 
ponad 150 procesów karnych i cywilnych. 
Wszystkie są oparte na fałszywych pozwach 
i zeznaniach tych samych ludzi. Inicjatorami 
sfabrykowanych procesów są ci sami urzędnicy służb 
specjalnych.
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W 2004 roku Łotwa chciała wstąpić do Unii Europejskiej (UE), a po trzech latach – do 
strefy Schengen. Bezpieczeństwo granicy z Łotwą, która również stawała się zewnętrzną 
granicą UE, było celem o znaczeniu strategicznym.

Położono nacisk na walkę z przemytem i Władimir Waszkiewicz z powodzeniem 
realizował ten proces i przewodniczył mu. Od 2004 do 2006 roku została utworzona 
nowa jednostka strukturalna głównego urzędu Państwowego Urzędu Skarbowego (PUS) 
– Wydział Zwalczania Przestępczości Służby Celnej. Zapewniło to scentralizowaną 
kontrolę i prowadzenie dochodzeń w walce z przemytem za pomocą metody wywiadu 
analitycznego, co było przeciwieństwem mającej miejsce sytuacji, gdy funkcje co na-
jmniej sześciu różnych służb i organów ścigania nakładały się na siebie, a przy tym nikt 
nie odpowiadał za wynik. Skuteczność tych reform opisywana była w łotewskiej prasie 
w latach 2001-2006. Do tego przy braku przejrzystości istniała możliwość uniknięcia 
odpowiedzialności, a ryzyko korupcyjne rosło.

Przed wydarzeniami z lat 2012-2013 Inara Wiłkaste była przekonana, że prześladowanie jej rodziny ma podłoże 
wyłącznie bandyckie: wywierając ogromną presję na nią i na ojca jej dzieci W. Waszkiewicza, przestępcy i ich sojusznicy 
ze służb specjalnych po prostu próbowali odebrać zarobione przez nią w 2005 roku pieniądze. W 2006 r. szantażyści 
i informatory z KNAB (Biuro do Spraw Zapobiegania i Zwalczania Korupcji) poprzez pogróżki próbowali odebrać I. 
Wiłkaste ponad 7 mln euro. Jednak późniejsze wydarzenia pokazały, że podstawą do prześladowania rodziny jest złożony 
splot interesów skorumpowanych polityków, ich sojuszników ze służb specjalnych i przestępców. Oprócz pragnienia 
szantażystów zdobycia pieniędzy I. Wiłkaste grupa pracowników służb specjalnych i polityków miała pilną potrzebę 
zlikwidowania W. Waszkiewicza, którego reformy w PUS (Państwowy Urząd Skarbowy) przyniosły ogromne szkody dla 
szarej strefy. Nastąpiło połączenie interesów grupy ludzi ze służb specjalnych, polityków i środowiska przestępczego z 
zamiarem zniszczenia W. Waszkiewicza za jego pracę zawodową, a jako narzędzie została wybrana Inara Wiłkaste.

Od czego wszystko się zaczęło?

Rok 2006, kiedy zaczął się koszmar. W tym roku doszło do wysadzenia mojego 
domu, próby porwania córki, podpalenia samochodu pana Waszkiewicza. W 
końcu przestępcy, korzystając z protekcji skorumpowanych funkcjonariuszy służb 
specjalnych, przeszli do bezpośredniego wymuszenia ode mnie ogromnej kwoty 
pieniędzy. Po tym, jak zwróciłam się do policji i działania przestępcze zostały 
tymczasowo zawieszone, służby specjalne postanowiły wykorzystać szantażystę 
w inny sposób. Setki fałszywych pozwów i zeznań szantażysty stały się podstawą 
do wszczęcia niezliczonych procesów sądowych przeciwko mnie i Władimirowi.

W 2007 roku, gdy stało się jasne, że służby specjalne i przestępcy nie dostaną pieniędzy, została dokonana próba 
zabójstwa W. Waszkiewicza i równolegle próba jego dyskredytacji i usunięcia z kluczowych stanowisk. To właśnie 
w tym momencie nastąpił punkt zwrotny.

В. Waszkiewicz zostałby wyeliminowany fizycznie jeszcze w 2004 roku, przed wstąpieniem Łotwy do UE i przed 
wprowadzeniem jego reform w Państwowym Urzędzie Skarbowym, jednak pragnienie odebrania pieniędzy Inarze 
Wiłkaste przeważyło. 

Bardzo ważne jest, aby zrozumieć, że wieloletnie prześladowania, gołosłowne zarzuty i rozpowszechnianie 
oczywistych kłamstw pod hasłem „walki z korupcją” – to także jest próba ucieczki od odpowiedzialności za 
wielomilionowe wymuszenia zorganizowane przez bandytów, służby specjalne nadal podtrzymywane przez 
polityków.

Nawiasem mówiąc, poprzednik i były kolega Waszkiewicza, szef Latgalskiego regionalnego oddziału Państwowego 
Urzędu Skarbowego Wiaczesław Liscow został zabity w 2001 roku. Następnie w 2010 roku zniknął bez śladu adwokat 
Ajnar Platacis, który bronił W. Waszkiewicza i I. Wiłkaste. Te przestępstwa do tej pory nie zostały wyjaśnione

W. Waszkiewicz. Został zrealizow-
any pierwszy etap planu reorgani-
zacji. Stworzony został Wydział 
Zwalczania Przestępczości Służby 
Celnej przy PUS.

Chęć odebrania pieniędzy Inarze Wiłkaste była tak duża, że zapomnieli na chwilę o W. Waszkiewiczu.

Dążenie do zniszczenia Waszkiewicza na polu zawodowym, a jeszcze lepiej – fizycznie, było związane z jego 
udaną działalnością zawodową, która zamknęła wielomilionowe przepływy środków pieniężnych w szarej stre-
fie gospodarki.

15.05.2006 r.  
Taranowanie bramy domu I. Wiłkaste. 
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I. Wiłkaste opowiada dziennikarzom o 
prześladowaniach, 2011 r.

Głównym celem było zniszczenie pana Waszkiewicza. Ponieważ zainteresowana strona nie mogła 
usunąć go i wpłynąć na jego decyzje, została wybrana inna strategia – totalna dyskredytacja w celu zmniejszenia 
jego wpływu i w końcu usunięcia pana Waszkiewicza ze stanowiska szefa Wydziału Zwalczania Przestępczości 
Służby Celnej i zastępcy dyrektora Państwowego Urzędu Skarbowego. Nastąpiły sfabrykowane procesy sądowe z 
rozprawami za zamkniętymi drzwiami, w tym samym czasie nieobiektywne informacje spływały do prasy w celu 
manipulacji opinią publiczną.

Dla osiągnięcia celu wszystkie środki wydawały się dobre. Nawet tortury i pobicie pana Waszkiewicza podczas 
zatrzymania, a także wymuszanie przemocą fałszywych zeznań od różnych osób przeciwko W. Waszkiewiczowi i 
Inarze Wiłkaste.

W wielu przypadkach pani Inara Wiłkaste nie może ujawnić nazwisk świadków i osób, które jej pomagają. 
Zbyt wiele jest przykładów, gdy system pod pozorem prawa i wykorzystując swój potencjał administracyjny, 
prześladował lub wywierał nacisk na osoby niezaangażowane.

Wyniki prześladowania W. Waszkiewicza są 
oczywiste. Teraz robi się wszystko, aby przywrócić sys-
tem walki z przemytem i przestępczością zorganizowaną 
do stanu pierwotnego, w którym znajdował się przed 
2002 rokiem. Następuje decentralizacja funkcji. W ten 
sposób wyraźnie widzimy, jak przestępcy wykorzystują 
sytuację dla własnych korzyści, a niektórzy politycy ich 
przykrywają

Sukces nowego systemu był oczywisty. Ta nowa inicjatywa 
zadziałała na korzyść państwa. Jednak niektórym „kieszeniom” 
nie przyniosła niczego dobrego. Wywołało to niezadowolenie, 
ponieważ zmniejszało to nabyte wcześniej wpływy i władzę, a 
także doprowadziło do znaczącego zmniejszenia nielegalnych 
dochodów. Sytuacja stała się jeszcze bardziej skomplikowana, gdy 
w lutym 2009 roku nastąpiła zmiana rządzących sił politycznych.

Nowa partia polityczna „Jedność” (Vienotība, w tamtym 
okresie – Jaunais Laiks/Nowy czas) doszła do władzy pod hasłem 
walki z korupcją, które w zasadzie było tylko przykrywką dla 
usprawiedliwienia ich pragnienia rozprawienia się z liderami 
i urzędnikami poprzedniej partii rządzącej. Pan Waszkiewicz 
znalazł się w ich gronie – dotychczasowe wyniki i osiągnięcia w 
walce z przemytem i przestępczością zorganizowaną nie miały 
znaczenia.

21.05.07 Eksplozja samochodu 
Próba zabójstwa W. Waszkiewicza przy 
wejściu do budynku Wydziału Zwalcza-
nia Przestępczości Służby Celnej.

Terror ostatnich ośmiu lat – to odpowiedź 
grupy ludzi ze służb specjalnych, polityków i 
przestępców, na odmowę pójścia na kompromis 
z sumieniem i spełnienia żądań szantażystów. 
W pewnym momencie interesy wyżej wymien-
ionych osób zbiegły się. W końcu to wszystko 
przełożyło się na coś, co nie powinno zdarzyć 
się w Europie lub jakimkolwiek demokratycz-
nym kraju, gdy niewielka grupa ludzi wykorzys-
tuje system (zasób państwowy) w celu zniszcze-
nia niewygodnych osób.
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urodził się 15 kwietnia 1960 roku;

wykształcenie średnie otrzymał w szkole średniej nr 56 w Rydze;

ożenił się w sierpniu 1981 roku;

dzieci – dwie córki;

rozwiedziony w 1987 roku;

ponownie się ożenił w 2011 roku; 

wykształcenie wyższe, absolwent wydziału radiotechniki i komunikacji RIP;

pracował w zakładzie VEF;

1988 r. – starszy inspektor oddziału technicznego Ryskiego Urzędu Celnego;

1990 r. – ekspert urzędu celnego, później – starszy ekspert do spraw walki z  
                przemytem Ryskiego Urzędu Celnego;

1997 r. – kierownik do spraw walki z przemytem Ryskiego oddziału Urzędu Celnego;

1999 r. – został obywatelem Republiki Łotewskiej na zasadach naturalizacji;

1999 r. – kierownik posterunku celnego w Ryskim oddziale przewozów drogowych;

2000 r. – kierownik grupy celnej Centrum do spraw walki z przemytem;

2001 r. – Biuro Ochrony Konstytucji wydało W. Waszkiewiczowi zezwolenie na pracę z dokumentami z 
               ograniczonym dostępem, czyli dostęp do informacji niejawnych.

Krótka biografia
Władimir Waszkiewicz.

21.11.2012 r. (bez udziału Inary Wiłkaste i W. Waszkiewicza, adwokaci również nie zostali dopuszczeni) dom I. WIŁKASTE 
został przeszukany przez pracowników KNAB. 
W czasie przeszukania został zabrany dokument W. Waszkiewicza – dowód starszego eksperta celnego z 1988 r. 
Później, 7 stycznia 2013 roku, przewodniczący sądu Rejonu Centralnego uznał przeszukanie za nielegalne. W odpowiedzi 
na liczne wnioski adwokatów z prośbą o zwrócenie zabranych rzeczy, w tym dowodu starszego inspektora celnego, oficer 
śledczy KNAB R. Kuźma oświadczył, że dokument ten został oddany właścicielowi. Okazuje się, że Waszkiewicz, na którego 
nazwisko został wystawiony dokument, nie jest właścicielem danego dokumentu. W ten sposób usiłuje się zatrzeć część 
biografii W. Waszkiewicza, a także kartę w historii Łotwy. 

Władimir Waszkiewicz pracował w Łotewskim Urzędzie Celnym, w Państwowym Urzędzie Skarbowym (PUS) 
oraz Ministerstwie Finansów niepodległej Łotwy od 1991 roku (od 1988 do 1991 r. pracował w urzędzie celnym 
ZSRR).

W. Waszkiewicz. Początek 
kariery – 1988 r. w aparacie 
państwowym.

od 2000 r. – kierownik celnej grupy Centrum do spraw walki z przemytem;

od kwietnia 2001 r. – szef Centrum ds. walki z przemytem przy PUS;

od czerwca 2002 r. – dyrektor Wydziału Zwalczania Przestępczości Służby Celnej przy PUS;

od marca 2005 r. łączył stanowiska dyrektora Wydziału Zwalczania Przestępczości Służby Celnej i zastępcy 
dyrektora generalnego PUS (w zakresie odpowiedzialności – nadzór nad Urzędem Policji Finansowej, walka z 
przemytem, w tym narkotykami, podatkowymi przestępstwami, praniem pieniędzy i korupcją wewnątrz PUS);

wrzesień 2008 r. – zastępca dyrektora generalnego PUS (w zakresie odpowiedzialności znajdował się rozwój 
strategiczny i kwestie pracownicze);

marzec 2010 r. – zastępca dyrektora Departamentu do Spraw Polityki Podatkowej i Celnej w Ministerstwie 
Finansów;

w lutym 2011 r. został usunięty ze stanowiska (w związku z rządami nowej partii politycznej i ponownym 
podziałem sfer wpływów)

Zajmował następujące znaczące stanowiska:
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W okresie od 2000 do 2010 r. zajmował różne stanowiska w systemie 
PUS i Ministerstwa Finansów, stworzył system walki z przemytem 
i kierował nim, zajmował się wykrywaniem przestępstw celnych i 
podatkowych, walczył z praniem brudnych pieniędzy. Oprócz tego 
zakres jego działalności obejmował walkę z korupcją wewnątrz PUS. 
Priorytetem w pracy Wydziału Zwalczania Przestępczości Służby Celnej 
i Administracji Policji Finansowej była walka z nielegalnym obrotem 
narkotykami, przestępczością zorganizowaną i praniem brudnych 
pieniędzy.

W okresie od maja 2004 do połowy 2006 roku, korzystając z 
doświadczeń krajów UE (Szwecji, Wielkiej Brytanii, Niemiec, Finlandii, 
Austrii, Litwy), stworzył nową strukturę wymiaru sprawiedliwości – 
Wydział Zwalczania Przestępczości Służby Celnej, która po raz pierwszy 
w Łotwie zaczęła stosować dobrze znany w krajach europejskich i w 
Europie tzw. intelligence method, czyli metodę wywiadu analitycznego. 
Ale, co najważniejsze, wdrożony system znacząco obniżył ryzyko 
korupcji, rolę czynnika ludzkiego w fazie zbierania, porządkowania, analizowania i rozpowszechniania informacji. 
Wydział Zwalczania Przestępczości Służby Celnej stał się istotnym elementem w nowym systemie walki z 
przemytem.

W okresie od kwietnia 2005 do połowy 2007 roku przygotował plan, zreorganizował i wprowadził do nowej 
struktury – Urząd Policji Finansowej zmiany w celu osiągnięcia znaczącej poprawy wyników w walce 
z praniem pieniędzy i wzmocnienia walki z korupcją wewnątrz PUS. (Zgodnie z Ustawą o PUS walka z 
korupcją wewnątrz PUS jest w kompetencji Urzędu Policji Finansowej.) Do scentralizowanej struktury 
Urzędu Policji Finansowej wprowadził tę samą metodę wywiadu analitycznego, co w Wydziale Zwalczania 
Przestępczości Służby Celnej.

Istotne osiągnięcia
Władimir Waszkiewicz.

W. Waszkiewicz stworzył skuteczny system 
walki z przemytem

Od października 2008 do lutego 2009 roku w imieniu generalnego dyrektora PUS przygotował projekt nowej 
struktury PUS i szczegółowy plan reorganizacji PUS. Nowa struktura opierała się na trzech podstawowych 
założeniach: centralizacja funkcji, zmniejszenie liczby personelu, a także zmniejszenie ryzyka korupcji w PUS.

W związku ze zmianą przywództwa politycznego Ministerstwa Finansów i kraju jesienią 2009 roku został 
usunięty ze stanowiska w PUS, z tego powodu nie mógł zakończyć reorganizacji PUS.

Nagrody Władimira Waszkiewicza w latach 2006-2008
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Ważne wydarzenia w życiu W. Waszkiewicza

Ajgar Sparans (pracownik Biura Ochrony Konstytucji, SAB) za pośrednictwem do-
radcy premiera R. Ładzińsza zaproponował W. Waszkiewiczowi odpłatną „ochronę od 
przestępców”.
W tym czasie W. Waszkiewicz nie zrozumiał o co chodzi i przerwał rozmowę. 
Miesiąc później doszło do zamachów terrorystycznych.

Samochód panа Waszkiewicza został podpalony przez pracownika służb 
specjalnych E. Gułbisa i informatora KNAB R. Ształbergsa.

Próba porwania młodszej córki W. Waszkiewicza

Została złożona skarga do Europejskiego Trybunału Praw Człowieka na bezprawne poz-
bawienie dostępu do tajemnicy państwowej z inicjatywy SAB i KNAB. Skarga została 
przyjęta do rozpatrzenia

Adwokat przysięgły rodziny 
Ajnar Płatacis zniknął bez 
śladu. 

Pan Waszkiewicz poinformował premiera o kradzieży pieniędzy w KNAB. 
W 2008 roku fakt kradzieży był stwierdzony przez Kontrolę Państwową – służbę 
zajmującą się audytem środków przedsiębiorstw i instytucji państwowych i 
samorządowych.

Próba zabójstwa: samochód W. Waszkiewicza został wysadzony w powietrze obok 
budynku Wydziału Zwalczania Przestępczości Służby Celnej. Szczęśliwym trafem W. 
Waszkiewicz uniknął śmierci. W wyniku tego ataku pan Waszkiewicz został ciężko ranny.

23.02.2010 r.

24.05.2010 r.

Maj 2006 roku

15 maja 2006 r.

28.06.2006 r.

Sierpień 2007 r.

21.05.2007 r.

Zdjęcie z kamery monitoringu.                    
Samochód panа Waszkiewicza w chwili wybu-
chu przed wejściem do Wydziału Zwalczania 
Przestępczości Służby Celnej..

Ujęcie z kamery monitoringu.                     
Pan Waszkiewicz z kolegą obok swojego samo-
chodu na kilka sekund przed wybuchem. 

Pan Waszkiewicz poinformował prokuratora generalnego o planowanej na wielką skalę 
prowokacji przeciwko niemu przez niektórych pracowników SAB, z prośbą, aby zbadać 
to. Tego samego wieczoru KNAB aresztował go, został on mocno pobity przez funkc-
jonariuszy, a jego żona otrzymała pogróżki.

31.01.2011 r.

Ajnar Płatacis
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Stan zdrowia p. Waszkiewicza gwałtownie się pogorszył. Pomimo prośby o przeprow-
adzenie procesu w trybie wideokonferencji, prokurator Republiki Łotewskiej, po raz kole-
jny zażądał zmiany środka zapobiegawczego i zastosowania aresztu.

W stosunku do pana Waszkiewicza zastosowano środek zapobiegawczy – areszt. Gdy był 
w centralnym więzieniu, został poddany presji psychologicznej i grożono mu, odmówiono 
mu pomocy lekarskiej. Bojąc się o swoje życie i zdrowie, a także o bezpieczeństwo swojej 
rodziny, pan Waszkiewicz nie składał żadnych skarg dotyczących tortur i zakazał swoim 
prawników to robić. Został zwolniony za kaucją dnia 25 marca 2011 roku.

Pan Waszkiewicz został odwołany ze stanowiska i pozbawiony środków do życia. 
I to mimo tego, że pracował dla państwa od ponad 25 lat.

Pan Waszkiewicz wyjeżdża wraz z córką na wakacje do Austrii (za zgodą sądu). W Austrii 
jego stan zdrowia gwałtownie się pogorszył i został on hospitalizowany, odbyła się pilna 
operacja. Leczenie i rehabilitacja w Austrii trwa do tej pory (2014 rok).

W KNAB rozpoczęto nowy sfabrykowany proces karny przeciwko p. Waszkiewiczowi. 

Na telefon córki p. Waszkiewicza przychodzi SMS z groźbą wysadzenia w powietrze całej 
jego rodziny. Zgłoszono to na policję. Sprawa nie jest badana. 

W KNAB rozpoczęto nowy sfabrykowany proces karny przeciwko p. Waszkiewiczowi.

Została złożona skarga do ETPC o prawo do sprawiedliwego sądu i rozpatrzeniu sprawy 
na otwartym posiedzeniu. Proces przeciwko W. Waszkiewiczowi niedostępny dla 
publiczności (zamknięte posiedzenia).

W. Waszkiewicz składa podanie o przeprowadzenie procesu w trybie wideokonferencji 
Łotwa-Austria.

Została złożona skarga do ETPC o uchyleniu bezprawnej decyzji o aresztowaniu i wyda-
niu europejskiego nakazu. W tej chwili skarga jest rozpatrywana.

02.02.2011 r.

28.03.2011 r.

Sierpień 2012 r.

30.07.2012  r.

08.11.2012  r.

21.11.2012  r.

04.12.2013   r.

Marzec 2013 r.

25.09.2013  r.

02.12.2013  r.

20.02.2014  r.

Wiłkaste, W. Waszkiewicz.  Szpital w Austrii. Oddział intensywnej terapii. rok 2012

W sprawie W. Waszkiewicza (w domu I. Wiłkaste) przeprowadzono nielegalne przeszu-
kanie. KNAB nadał adwokatom status świadków i odsunął od obrony (w ramach nowego 
sfabrykowanego procesu).
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Projekty inwestycyjne i wybudowane obiekty na Łotwie. Jeden z przedstawionych tu projektów 
brał udział w konkursie i 16 maja 2008 r. otrzymał 3. miejsce w kategorii „Najlepszy elitarny projekt 
domu”. 

Inara Wiłkaste. Doświadczenie zawodowe

Inara Wiłkaste – znana na Łotwie przedsiębiorczyni, jedna z najlepszych 
deweloperek w kraju i ekspert w dziedzinie nieruchomości. Jej credo – zin-
tegrowane podejście do rozwoju projektów. Jako przedsiębiorczyni Inara 
wierzy w podejście holistyczne. Oznacza to, że nie tylko rozwija, ale i tworzy 
projekty inwestycyjne o wysokiej wartości dodanej.

Magazyn „Forbes” dwukrotnie (w 2012 i 2013 r.) umieścił ją na liście na-
jbardziej skutecznych business-lady na Łotwie.

W 2013 r. otrzymała nagrodę FIABCI za jeden z najlepszych projektów 
wielofunkcyjnego kompleksu.

DOŚWIADCZENIE ZAWODOWE

przedsiębiorczyni, zajmuje się budową i rozwojem budynków mieszkalnych i 
komercyjnych, ponad 22 lata doświadczenia na rynku nieruchomości.

Łotewski uniwersytet państwowy, wydział ekonomii i handlu, specjalność – 
ekonomista.

Od 1992 roku do chwili 
obecnej –

30.06.1985 roku 

Dr Walter Schwimmer, były Sekretarz 
Generalny Rady Europy, 

pani Inara Wiłkaste,

Bill Clinton, były prezydent USA,
 
pani Diana de Waszkiewicz.

– więcej informacji na stronie 

WYKSZTAŁCENIE WYŻSZE 
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Po tym, jak pani Wiłkaste zgłasza do w biura do walki z przestępczością zorganizowaną sprawę 
prób wymuszenia i pogróżek, staje się ona obiektem ponad setki sfabrykowanych przeciwko 
niej spraw. Wszystkie procesy są zainicjowane przez KNAB na podstawie zeznań przestępcy R. 
Ształbergsa, który wymuszał pieniądze – ponad 7 milionów euro.

Próba porwania młodszej córki I. 
Wiłkaste i W. Waszkiewicza.

Ważne wydarzenia z życia I. Wiłkaste
Opracowuje projekt i zawiera jedną z największych transakcji na rynku nieruchomości w 
historii Łotwy – na 45 milionów. I staje się obiektem wymuszeń. 

Zorganizowana grupa robocza złożona z pracowników służb specjalnych. Inicjatorami i 
członkami grupy roboczej prześladującej rodzinę W. Waszkiewicza i I. Wiłkaste są: Ajgars 
Sparans (Biuro ochrony Konstytucji, SAB), Majgurs Strikis (SAB) – mąż Juty Strikie (KNAB).

Dla osiągnięcia nielegalnych celów i korzyści materialnych, wykorzystując stanowisko 
służbowe, został stworzony mechanizm nielegalnego gromadzenia informacji, którą 
następnie przekazywano przestępcom i dziennikarce I. Springe (kształtowanie 
negatywnego wizerunku u opinii publicznej).

Rozpowszechnianie zmontowanych 
pornograficznych zdjęć z twarzą młodszej 
córki; zostały wysłane do miejsca pracy P. 
Waszkiewicza i do biura I. Wiłkaste (REE).

Wiadomości z pogróżkami.
Wymuszenia dodatkowych 500 000 EUR dla KNAB i policji bezpieczeńst.

Niesankcjonowane przeszukanie w biurze I. Wiłkaste na ustny wniosek informatora KNAB i 
szantażysty R. Ształbergsa.

Sprawa karna przeciwko pani Wiłkaste rozpoczęte przez KNAB na podstawie zeznań tej samej 
osoby, która groziła i wymuszała pieniądze od pani Wiłkaste i dokonała podpalenia samochodu 
W. Waszkiewicza. Ta sama osoba znajdowała się w pobliżu miejsca przestępstwa (próba 
zabójstwa W. Waszkiewicza).

Została złożona skarga do Europejskiego Trybunału Praw Człowieka w celu przywrócenia ich 
prawa do prywatności i życia rodzinnego, sprawiedliwy sąd, zaprzestania prześladowań ze strony 
państwa. Skarga została przyjęta do rozpatrzenia przez sąd, został jej przypisany numer sprawy.

Nielegalne przeszukanie (uznane za takie przez sąd Republiki Łotewskiej), przeprowadzone 
przez KNAB w domu pani Wiłkaste w sprawie W. Waszkiewicza. 

Ciężarówka obciążona butlami 
gazowymi taranuje bramę domu pani 
Wiłkaste.

Lata 2004-2005

15.12.2004 r.

21.09.2006 r.

Październik  
2006 r.

30.10.2006 r.

31.10.2006 r.

14.02.2008 r.

20.10.2011 r.

21.11.2012 r.

15.05.2006  r.

Zdjęcia z miejsca przestępstwa po 2 
dniach po zdarzeniu.
Dom Inary Wiłkaste.

01.01.2005–01.01.2006 r.

01.01.2006–01.01.2007 r.

Ponad 80 zapytań od różnych służb specjalnych (dotyczących wszystkich 
członków rodziny). 

01.01.2007-21.05.2007 r. 220 zapytań  od służb specjalnych (dotyczących wszystkich członków rodziny).

2007, 2008, 2011, 2012 r. Przeszukiwania w domu pani Wiłkaste. 

517 zapytań od różnych służb specjalnych (dotyczących wszystkich członków rodziny).
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E. GUŁBIS

R. ŠZTAŁBERGS

Wcześniej karany przestępca, później 
informator KNAB.

31.10.2006 r.
Oskarżony o wymuszenia dużej kwoty 

pieniędzy od I. Wiłkaste 
28.06.2006 r. 

Oskarżany o organizację podpalenia 
samochodu W. Waszkiewicza.

21.05.2007 r. 
Był podejrzewany o próbę zabójstwa W. 

Waszkiewicza.

U. ŠZTAŁBERGS

Aktywista partii Tevzemei un Brīvībai.
Właściciel agencji detektywistyczno-
ochronnej. W agencji pracuje ponad 30 

wcześniej karanych przestępców. 
Pracownicy agencji brali udział w 

podpaleniu samochodu W. Waszkie-
wicza.

2013 r.
Zastępca dyrektora Państwowego Urzędu 

Skarbowego do spraw Celnych i szef Urzędu 
Skarbowego.

2011 r.
Jedyny świadek w sfabrykowanej sprawie 

przeciwko W. Waszkiewiczowi. W nagrodę za 
„współpracę” otrzymał stanowisko W. Waszkie-

wicza.

Т. KRAWALISА. SPARANS

lata 2003-2012
Pracownik operacyjny SAB.

Figurant w sprawie próby 
zabójstwa W. Waszkiewicza. 

A.  KLAWIŃSZ
lata 2003-2014

Główny specjalista działu
rozwoju operacyjnego

KNAB.
Aktywny uczestnik prześladowania 

W. Waszkiewicza.

J. STRIKIE

lata 2003–2014
Zastępca kierownika 

 KNAB.
Żona М. Strikisa, pracownika 

SAB.

J. JURASZ

lata 2003-2014
Kierownik działu

rozwoju operacyjnego 

KNAB.
Figurant w sprawie dotyczącej próby 

zabójstwa W. Waszkiewicza.

Poseł na Sejm.
Publicznie rozpowszechnia 

fałszywe informacje dotyczące 
W. Waszkiewicza.  

A. ŁATKOWSKISМ. STRIKIS

lata 2003-2005
Pracownik Biura Ochrony 

Konstytucji (SAB).
lata 2005-2014

Służba bezpieczeństwa i 
wywiadu wojskowego LR 

(MIDD).

R. ŁAZDZIŃSZ

lata 2006-2007
Doradca premiera. 

lata 2007-2013
Szef departamentu bezpieczeństwa 

lotniczego „Rīga”.
2013 rok

Uczestnik skandalu dotyczącego 
instalacji podsłuchów w strefie VIP 

lotniska.

РPracownik Służby Bezpieczeństwa 
Sejmu i Prezydenta Republiki 
Łotewskiej, wcześniej karany 

przestępca, specjalność – strzałowy.
28.06.2006 r. 

Oskarżony o organizację podpalenia 
samochodu W. Waszkiewicza.

21.05.2007 r. 
Figurant w sprawie próby zabójstwa 

W. Waszkiewicza.

Partia polityczna
Tēvzemei un brīvības / LNNK

Partia polityczna
Vienotība

*Policja 
Bezpieczeństwa

*Biuro Ochrony 
Konstytucji

*Ministerstwo Finansów 
Republiki Łotewskiej

*Ministerstwo Spraw 
Wewnętrznych

*Krajowy Urząd 
Skarbowy

*Ministerstwo Sprawiedliwości
Republiki Łotewskiej

Muitas Krimināl Pārvalde и его семьи
przez służby specjalne, przestępców i polityków w celu osiągnięcia 
korzyści majątkowych.
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O 14: 21 pracownicy KNAB wysyłają 
zapytanie o lokalizacji W. Waszkiewicza w 
systemie GPRS.
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6
R. Šztałbiergs w odległości 3 
minut od miejsca przestępstwa

Po 10 minutach po wybuchu, od 
strony parku, ujrzał idącego 
ścieżką Ajgara Sparansa.

4 17:06-22:50

MUITAS
KRIMINĀL PĀRVALDE

Telefon jest odłączony

17:40

17:30

E. Gułbis 
zadzwonił do 
swojego kolegi

17:04
Fałszywe alibi

R. Łazdzińsz 
zadzwonił do 
А. Sparansa do 

18:00

Dziennikarka 
I. Springe zadzwoniła 
do R. Šztałbiergsa o 

17:44

7

8

21.11.2007.
Protokół przesłuchania А. Sparansa:
Znajdował się na ul. Pułkwijeża Brijeża 

08.10.2008.
Protokół przesłuchania 
А. Sparansа:
Znajdował się na ul. Ałunana

02.10.2007.
Protokół przesłuchania świadka

Andrzej 
Klawińsz

Prawdziwi organizatorzy pozostaną bezkarni?

dyrektora Wydziału Zwalczania Przestępczości Służby Celnej i zastępcy dyrektora generalnego Państwowego 
Urzędu Skarbowego

Usiłowanie zabójstwa dnia 21.05.2007 r.  Władimira Waszkiewicza,

Prowadzę działalność operacyjną... Nikt na górze nie wie, co robię a czego – nie. (E. 
(Gułbisa z materiałów sprawy karnej dotyczącej próby zabójstwa W. Waszkiewiczа.)

Wstępne dane świadczyły o związku pracownika operacyjnego Biura Ochrony Konstytucji (SAB) Ajgara Sparansa, kiero-
wnika działu rozwoju operacyjnego KNAB Jurisa Jurasza, pracownika Służby Bezpieczeństwa Sejmu i Prezydenta kraju Edgara 
Gułbisa i wcześniej karanego przestępcy Raimonda Ształbiergsa z tym przestępstwem, ale te postacie jedna za drugą „zniknęły” 
ze sprawy karnej.

Wydruki zapytań o udzielenie informacji wskazują, że zaledwie trzy godziny przed wybuchem – 21 maja o godz. 14.21 – 
pracownik KNAB Wilis Arajs pod nazwą użytkownika „varajs1637” wysłał zapytanie do systemu GPRS o miejsce pobytu W. 
Waszkiewicza.

W materiałach śledztwa są zeznania świadka o tym, że już kilka minut po wybuchu na miejscu zbrodni pojawił się pracownik 
SAB Ajgars Sparans, który natychmiast wszedł na teren odgrodzony taśmą policyjną.

Do tej pory nie zostało wyjaśnione zniknięcie i ewentualne zabójstwo adwokata W. Waszkiewicza Ajnara Płatacisa, do tej 
pory nie wskazano i nie skazano prawdziwych organizatorów milionowych wymuszeń, przeprowadzonych w latach 2004-2007 
pod „ochroną” przedstawicieli łotewskich służb specjalnych, które z kolei miały i nadal mają zaufanie wielu czołowych poli-
tyków. Stąd pytanie o to, czy organizatorzy i wykonawcy próby zabójstwa W. Waszkiewicza pozostaną niezdemaskowani i bez-
karni, a zamiast nich „odsiedzą” inni – nie jest jedynym.

21.02.2014 r. Gazeta „Wiesti Siewodnia” nr 36 (4280) 
Z materiałów dziennikarskiego śledztwa (sprawa dotycząca próby zabójstwa W. Waszkiewicza):
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13:52

Wybuch
Próba zabójstwa
W. Waszkiewicza.

Podkładają bombę

Zaświadczenie lekarskie oskarżonegoEkspertyza
180-185 сm 174 сm

Za próbę zabójstwa 
została ukarana 
osoba o wzroście 
174 cm.!Ekspertyza (10.06.2008 r.), wnioski o przeprow-

adzeniu ekspertyzy zapisu wideo:
1. Z materiału wideo przedstawionego do badania 
można określić wzrost człowieka.
2. Ze zdjęć w załączniku mogę wyciągnąć wniosek, 
że wzrost osoby, która widać na �lmie wideo wynosi 
180-185 cm

2

1

14:21 Zapytanie KNAB
w ramach działalności operacyjnej o lokalizacji 
samochodu W. Waszkiewicza w systemie
GPRS.

15:503.1 Z budynku Wydziału Zwalczania Przestępczości Służby Celnej PUS 
wyszedł mężczyzna z torbą sportową, podobny do А. Sparansа.
Zdjęcie z kamery monitoringu z miejsca przestępstwa,
Eksportu 6.

21.05.2007.  
15:50:02

17:044 Edgar Gułbis swoim telefonem zapewnia sobie alibi  (Służba Bezpieczeństwa Sejmu i Prezydenta 
Kraju, pracownik operacyjny, specjalność – strzałowy, informator KNAB, wcześniej karany 
przestępca). 17:06-22:50 telefon jest wyłączony
pr. 11092063707, archiwum, t. 45, str. 244-262  

17:376 R. ŠZTAŁBIERGS (INFORMATOR KNAB), ŚWIADEK 
W ODLEGŁOŚCI 3 MINUT OD MIEJSCA ZBRODNI NA STACJI BENZYNOWEJ DINAZ.
Zeznania świadków, paragon ze stancji benzynowej.
• pr. 11092063707, archiwum, t. 59, str. 57-67. Zeznania świadków
• pr. 11092063707, archiwum, t. 53, str. 30-38. Zeznania świadków

17:44

8

Dziennikarka I. Springe dzwoni           do R. Šztałbiergsa         
(protokół przesłuchania, pr. 1192063707, archiwum, t. 35, str. 26) 

„Swoich źródeł informacji ujawnić nie mogę... nie podaję, 
kto jest moim źródłem informacji” (Sprawa karna dotycząca 
próby zabójstwa W. Waszkiewicza.)

18:003.3 Ajgars Sparans przynosi zmontowany wydruk połączeń 
telefonicznych od 18:00-18:50
pr. 11092063707, archiwum, t. 35, str. 149
pr. 11092063707, archiwum, tzn. 35, p. 145-146 – W 
protokole przesłuchania Sparans twierdzi, że reszta 
informacji o rozmowach telefonicznych jest tajna.

Oskarżony o podpalenie samochodu W. Waszkiewicza w 28.06.2006 r. – proces karny 11810030907   

R. Šztałbiergs, oskarżony i organizator podpalenia samochodu W. Waszkiewicza 28.06.2006 r. – 
proces karny 11810030907 

1706-2250

telefon jest 
wyłączony

17:305

dziennikarka 
zadzwoniła do 
R. Ształbiergsa o

17:44

6

R. ŁADZINYSZ 
ZADZWONIŁ DO 
A. SPARANSA O 
GODZ.

18:00

Aнджейс
Клявиньш

17:403.2
Z zeznań świadka (archiwum, t. 35, str. 145)
Zna А. Sparansa z czasów pracy w policji (SNAKP) 2000-2003 r.  
Po 10 minutach  od wybuchu ujrzał idącego ścieżką od strony parku Ajgara Sparansa. А. 
Sparans wszedł pod taśmy policyjne, na odgrodzony teren miejsca zdarzenia. 
[...]

21.11.2007 Protokół przesłuchania А. Sparansа 
Od 15:40 do 17:40 znajdowałem się w sali gimnastycznej przy ulicy P. Brieża

3

7

6

Событиe 21.05.2007.
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Кто эти люди?

7

Ajgar Sparans
1994-1995     policja państwowa, SNAKP (wraz z J. Strikie).
Do 2003          policja państwowa, SNAKP (wraz z J. Juraszem)
2003-2014     pracownik SAB (Biuro Ochrony Konstytucji) (w latach 2003-2005 wraz z M. Strikie).

3

4

8

6
Raymond Šztałbergs

proces karny o przywłaszczenie pieniędzy w bardzo dużych rozmiarach.

proces karny o oszustwa w branży nieruchomości (fałszowanie dokumentów)
18.06.2002

31.10.2006
podczas okresu warunkowego (popełnia nowe przestępstwo) – groźby karalne i wymuszenie od I. Wiłkaste (żona W. 
Waszkiewicza), nr 11810037506

05.10.2004

10.04.2001
proces karny o oszustwa i fałszowanie dokumentów.
1997

skazany na 5 lat w zawieszeniu (okres ważności wyroku do 05.10.07 r.).

28.06.2006.
wydarzenie – oskarżony o zorganizowanie podpalenia samochodu W. Waszkiewicza. 

Informator KNAB  (2004-2014)
wcześniej karany przestępca.

9
Majgurs Strikis           mąż            J. Strikie
2003-2005 - pracownik Biura Ochrony Konstytucji (SAB) (wraz z А. Sparansem).
2005-2014 - Służba bezpieczeństwa i wywiadu wojskowego RŁ (MIDD).

10

2

„Rok temu musiał podać się do dymisji szef biura Normunds Wiłnitis, dlatego że pracownicy jego instytucji niby przywłaszczyli 
pieniądze. Łotewska dziennikarka I. Springe... Waszkiewicz W. mógł sobie pozwolić na 300 par butów”. Zapominając o tym, co 
napisała 26 maja 2007 r. w gazecie „SestDiena” na Łotwie. 
Później A. Springe – prowadząca program „Nic osobistego” z bardzo osobistymi interesami... na kanale łotewskim TV3
Dziennikarka od 2006 do 2007 r. przygotowywała publikacje na bazie dezinformacji służb specjalnych. Organizowała 
kampanię czarnego PR.

Edgar Gułbis

Służba Bezpieczeństwa Sejmu i Prezydenta Kraju, w dyspozycji kierownika działu planowania operacyjnego.

Wspólnik wcześniej karanego przestępcy. R. Šztałbergs – oskarżony o podpalenie samochodu W. Waszkiewicza.

Oficer łotewskiej żandarmerii.

18.01.2008.

Do 30.01.2010 

22.08.2007.  - 26.09.2009.

01.12.2003  - 26.09.2009.
Kradzież mienia, fałszowanie dokumentów (świadectwo ukończenia szkoły).

Wcześniej karany przestępca.
Specjalność – strzałowy.
1997

Aresztowany za podpalenie samochodu W. Waszkiewicza. 
PRZEBYWAŁ W WIĘZIENIU.

Anita Ringo
Śledczy wydziału do walki z przestępczością zorganizowaną (ОNAP) w następujących procesach karnych:
próba zabójstwa W. Waszkiewicza, wjazd samochodu w bramę domu I. Wiłkaste, próba porwania córki I. Wiłkaste i W. Waszkie-
wicza, podpalenie samochodu W. Waszkiewicza, grożenie I. Wiłkaste i W. Waszkiewiczowi, zagrożenia U. Strikie – świadkowie 
W. Waszkiewicz, I. Wiłkaste.
Ze wszystkimi sprawami, w tym operacyjnymi, zapoznaje się KNAB (w tym sprawa dotycząca 
wymuszenia od I. Wiłkaste):
• niszczy płyty CD z rozmowami informatora KNAB R. Šztałbergsa; 
• kończy procesy przeciwko pracownikom SAB i KNAB (А.Sparansа i J. Jurasza w sprawie próby
zabójstwa W. Waszkiewicza).

3.2 3.3

2

Uta Strikie
1994-1995 
policja państwowa, SNAKP
(wraz z A. Sparansem).
1995-2003 
policja bezpieczeństwa 
(wraz z J. Juraszem).
2003-2014 
zastępca szefa KNAB.

Juris Jurasz
Do 2002 r. 
policja państwowa, SNAKP 
(wraz z A. Sparansem i J. Strikie).
Do 2003 r.
policja bezpieczeństwa 
(wraz z J. Strikie).
2003-2014 
kierownik działu rozwoju operacyjnego KNAB.

Andrzej Klawińsz
2003 - 2014 
główny specjalista działu 
rozwoju operacyjnego KNAB.

 
2012 
żona – zastępca sekretarza 
ministra finansów RŁ.

Andrzej 
Klawińsz

Inga Springe
Dziennikarka, przy użyciu dezinformacji ze służb specjalnych, tworzy negatywną opinię publiczną o W. Waszkiewiczu. Mówi 
nieprawdę austriackiemu dziennikarzowi (gazeta „Wiener Zeitung” – 11.01.2013 r. w artykule „Tajemniczy wypadek z 
łotewską przedsiębiorczynią”).

Raymond Ładzińsz
Do 2005      - Pracował w AS „Baltijas Apdrošināšanas Nams”.
2005-2006 - doradca ministra MSW.
2006-2007 - doradca premiera do spraw MSW.
2007-2013 - szef departamentu bezpieczeństwa lotniska „Rīga” (15.03.2012 r. I. Wiłkaste bezprawnie 
zatrzymana na lotnisku „Rīga”). 
2013 - uczestnik skandalu dotyczącego instalacji podsłuchów na lotnisku „Rīga” w strefie VIP. 
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Кто есть кто?

FAŁSZYWE ALIBI E. GUŁBISA

E. Gułbis swoim telefonem do kolegi z pracy tworzy sobie alibi.
Telefon od 17:06 do 22:50 wyłączony. (Wydruk dostarczony 
przez М. Strikisa).
Dzwoni do swojego kolegi z pracy i w rozmowie wskazuje a to, że 
będzie kontynuował dyżur na stanowisku przy ul. Walniu.
Dyżur rzekomo jest związany z zapewnieniem bezpieczeństwa 
podczas wizyty 21.05.07 r. cesarza Japonii w Rydze.
E. Gułbis kłamie, ponieważ 21.05.07 r. odbyła się o�cjalna wizyta na 
Łotwie prezydenta Irlandii Mary McAleese i jej męża dr. Martina 
McAleese.

Edgar Gułbis4

V1:-Szczerze mówiąc.., wszystko mi jedno. 
Jestem pozaetatowym agentem KNAB.
V1:-Tak. Co robimy z Rajmondem? Będziesz 
z nim rozmawiać?
V2:-Trzeba zarabiać pieniądze.
V2:-On jest gotów zapłacić 400, 500 
tysięcy, jeśli załatwimy mu tę sprawę.
V1:-Prowadzę działalność operacyjną... 
Nikt na górze nie wie, co ja robię, a 
czego nie. 

V2:-To o Burkansie(?) czy o czym? 
V1:-Tak, tak, tak.
V1:-Nie, nie trzeba podciągać, tam są 
ludzie... trzeba rozmawiać z A...
V1:-Mówię, starałem się pomóc policji. 
Taka karma.

CYTATY Z ROZMOWY POMIĘDZY E. GUŁBISEM I WSPÓŁOSKARŻONYM:

9 Kwietnia 2007 r. 1 miesiąc i 12 dni DO próby zabójstwa W. Waszkiewicza

Pracownik służby specjalnej, wcześniej karany 
przestępca, specjalność – strzałowy.

Z materiałów kryminalnego śledztwa w 
sprawie próby zabójstwa W. Waszkiewicza

А. Ringo (śledczy ОNАР) - niszczy kasetę wideo z nagraniem z ukrytej obserwacji, prowadzonej przez ONAP 26.05.07 r., potencjalnego podejrzanego w próbie zabójstwa W. Waszkiewicza А. Biełowa 
(brat wcześniej karanego Е. Biełowa – wspólnika R. Ształbergsa w podpaleniu Subaru). Bracia pracowali w agencji ochroniarskiej U. Ształbergsa „Bergs un Cojs”.
А. Ringo (śledczy ОNАР) - niszczy nagrania rozmów telefonicznych R. Šztałbergsa.
А. Ringo (śledczy ОNАР) - zamyka proces karny przeciwko А. Sparansa.
А. Ringo (śledczy ОNАР) - zamyka proces karny przeciwko J. Jurasza.
А. Ringo (śledczy ОNАР) - zapoznaje KNAB ze wszystkimi procesami, w których pokrzywdzonymi są W. Waszkiewicz i I. Wiłkaste (w tym proces wymuszenia u I. Wiłkaste).

10 NISZCZENIE DOWODÓW RZECZOWYCH - 04.06.2009 r. 
Śledczy A. Ringo niszczy dowody i przechodzi do pracy w KNAB (2011 r.). 
WSZYSTKIE DOKUMENTY PRZEKAZANE SĄ DO ARCHIWUM

FAŁSZYWE ALIBI R. SZTAŁBERGSA – 21.05.2007 r.
R. Šztałbergs dzwoni do karanego wcześniej świadka, umawia 
się na spotkanie na stacji benzynowej Dinaz (ul. Skanstes 7) 
(Świadek nie zrozumiał, w jakim celu się spotkali)
„...Powiedział, że ma projekt w Meżaparku, ale nic 
konkretnego. Dlaczego chciał się ze mną spotkać, 
nie wiem...”
R. Šztałbergs, znajdując się na stacji benzynowej Dinaz odbiera 
telefon od dziennikarki Ingi Springe o 17.44.
I. Springe informuje R. Šztałbergsa o wybuchu samochodu W. 
Waszkiewicza.  

Raymond Šztałbergs6

М:…Mówię – Inara, módl się do 
Boga, żebym się do niego nie zwrócił, 
tak jak do tej pory. On się nie cofnie 
przed niczym, żeby zrobić z tobą 
porządek...
М:…Mnie się wydaje mi się, że oni 
już się gdzieś spotkali. Wołodia i 
Ułdis...
Ž:…Jaki Ułdis?...
М:…Ułdis – mój ojciec...
М:…Włożę trochę wysiłku w to, aby 
nie miała możliwości dojść do samej 
góry... 
М:…Skończy się Rusowa, moje trzy. 
Ustnie. Na papierze nigdzie nie 
zaznaczamy.. (Chodzi o podrobioną 
umowę na 3 miliony)
М:…Jeśli Wołodia, przyjdzie i 
powie, że jego kariera skończyła się 
przez nią, to myślę...

Ž:…Zaraz wybory się rozpoczną, życie 
jeszcze nie jest skończone. I kariera 
Wołodii...
М:…Ona już się skończyła...
М:…To jest jedyny powód, dla którego 
jeszcze tu siedzę i bardzo długo myślę, 
spotkać się z Wołodią, aby on zrobił 
porządek z tą sytuacją?...
М:…Strasznie nie chce mi się wchodzić 
na złą drogę...
М:…Zwrócę się właśnie do ludzi tej rangi...
М:…Powiedziałem ci szczerze. Tak, 
problem w trzech milionach, tak...
М:…Po prostu wcześniej czy później 
to, co ci powiedziałem, wybuchnie...
М:…Nie odpuszczę. Nigdy nie będę 
miał drugiej takiej szansy w życiu, aby 
zarobić takie pieniądze...

CYTATY Z ROZMOWY MIĘDZY R. SZTAŁBERGSEM I ZNAJOMĄ I. WIŁKASTE

POGRÓŻKA SMS, LISTOPAD 2012 r.

25 .09.2006 r. Rozmowa po miesiącu po podpaleniu 
samochodu W. Waszkiewicza.

журналистка  
Инга Спринге

Informator KNAB oraz karany wcześniej przestępca. 

Pogróżki trwają do dnia dzisiejszego.
Na telefon córki W. Waszkiewicza przychodzą SMS z pogróżkami. 
Numer telefonu komórkowego, na który przyszedł SMS z 
pogróżką, był udostępniony śledczemu KNAB.

86.63.161.4: .......... Nie wyszło tym razem. Następnym razem umieszczę 
półtora kilograma, a nie 200 gramów. Dla obu.

Z materiałów śledztwa w sprawie 
wymuszania.

А. SPARANS PROPONUJE PŁATNĄ „OCHRONĘ” W. WASZKIEWICZOWI

„Podczas naszego spotkania pod koniec maja 2006 r. Sparans złożył mi 
prymitywną bandycką ofertę, proponując zapłacić za “ochronę” i 
rozwiązać problemy z kryminalistami.  Dopiero teraz zrozumiałem, że 
chodziło o transakcję w Meżaparku, przy ul. Rusowa”.

W. Waszkiewicz w 2013 r.: o spotkaniu z pracownikiem SAB А. Sparansem, zorgani-
zowanym przez R. Ładzińsza w maju 2006 roku, po próbie porwania córki.

Po miesiącu miały miejsce akty terrorystyczne: podpalenie samochodu W. 
Waszkiewicza, a następnie próba zabójstwa. 

Maj 2006 r.

“

Ajgar Sparans
3

“
21.11.2007 r. - protokół przesłuchania 
А. Sparansa:

21.05.2007 r. w godzinach 15.40-17.40 
przebywałem w sali gimnastycznej, 
która znajduje się przy 
ul. Pułkwieża Brieża.

08.10.2008 r. - protokół przesłuchania 
А. Sparansa

21.05.2007 R. Łazdińsz zadzwonił do niego o 18:00;
sala gimnastyczna - Ryga, ul. Alynana  
(skrzyżowanie ul. Kr. Waldemara i Dzirnawu).

Z ZEZNAŃ ŚWIADKA
(Pracował wraz z А. Sparansem w policji państwowej SNAKP)
 

Około 10 minut po wybuchu ujrzał idącego ścieżką od strony parku 
Ajgara Sparansa. А. Sparans wszedł pod policyjne taśmy, na ogrodzony teren 
miejsca zdarzenia. [...] 

*Według wersji śledztwa ładunek wybuchowy został uruchomiony z parku. 
 
O 15:50:02 z budynku Wydziału Zwalczania Przestępczości Służby Celnej PUS wyszedł 
mężczyzna ze sportową torbą, podobny do А. Sparansa.
Zdjęcie z kamery monitoringu z miejsca zbrodni. 

TELEFONY А. SPARANSA

Dołączył zmontowany wydruk połączeń 
ze swojego telefonu komórkowego z 
21.05.07 r., zaczynający się tylko od 18.00, 
na temat pozostałych połączeń 
powiedział, że są one całkowicie tajne.

Z materiałów sprawy karnej
nr 11092063707 Usiłowanie zabójstwa W. Waszkiewicza, t. 35, str. 144.
Śledczy ONAP А. Ringo

Pracownik operacyjny SAB (Biuro ochrony Satwersme).
FAŁSZYWE ALIBI zapewnia -> R. Łazdińsz 
Niezgodność zeznań według czasu i adresu

3.33.2
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Harmonogram „pracy” I. Wiłkaste:

Ani dnia bez sądu
Przykład: lata 2010, 2011, 2012.
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2011 rok, sytuacja się nie zmienia,
lata 2013, 2014 posiedzenia sądowe i pogróżki trwają

W 2012 r. Konferencja prasowa
Ekspert ds. Praw człowieka, E. Kwiatkowska,
przedsiębiorczyni I. Wiłkaste,
adwokat W. Ickiewicz,
były minister spraw wewnętrznych łotwy A. Waznis.
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Statystyki prześladowania
Prześladowanie zostało udowodnione

KNAB poza swoją 
jurysdykcją wszczyna 
postępowanie przeciwko 
72-letniej pomocy domowej 
Inary Wiłkaste. Bała 
się otworzyć drzwi pra-
cownikom KNAB w 2008 
roku. 
Proces sądowy trwa już od 
ponad 6 lat. Postępowanie 
sądowe nie zostało 
zakończone.
(Nina ma 78 lat).

Wszystkie procesy karne przeciwko pani Wiłkaste i jej rodzinie 
wszczęto na podstawie oskarżeń ze strony wcześniej karanego 
przestępcy, szantażysty i informatora KNAB. 
W tym samym czasie policja nie reaguje na jakiekolwiek 
zgłoszenia lub zapytania pani Wiłkaste, jest ona zatem poz-
bawiona możliwości obrony.
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04.08.2005. #11094064605 Theft of I.Vilkaste’s computer (15-2 Thomsona str.)

31.10.2006 #11094129906

14.02. 2008 #16870000208

16.04.2008   #A42557208

Searches by place of residence and office I. Vilkaste23.05.2008.

17.04.2008 #11810015408

17.04.2008 #11810015508

17.04.2008 #11810015608

03.10.2007 #11517026607

05.10.2007 #12060010207

05.10.2007 #12060010307

01. 2008

#1250700290710.07.2007 3 years - 74 court sessions

#1181003090724.09.2007

11.07.2007 #11094089007

14.09.2007 #11517024607

30.07.2007 #12060006907

01.08.2007  - C31191407

01.10.2007 #16870002507

13.08.2007 #11810026207

08.09.2008  #С30370908

19.12.2008

11.09.2008 #11517037708

17.10.2008   #12812002508

2008 #15830111908

2008 #11087171608

12.02.2009  #11810003409

01.12.2008   #C27180108

15.08.2008   #C29204408

02.06.2008. #16870001008

02.06.2008 #16870001108

!

!

#1109206370721.05.2007

05.11.2004. #15830110704

28.06.2006. #11092128206 3 years - 74 court sessions

22.12.2005.

Requests from intelligence services- 51701.01.06. - 31.12.06.

10.01.2007 #16780000107

Presja ze strony mediów

2755
Liczba artykułów

Attempted abduction of younger daughter15.05.2006.

Police storms into the office without a warrant01.11.2006

15.11.2006 #11810039306

31.10.2006 #11089253606

25.05.2007.   #С27068707

07.06.2007.  #16870002107

30.04.2009 #12812000909

Requests from intelligence services SAB + KNAB + 12 intelligence services - 8001.01.05-31.12.05.

07.07.2009  #12060007209

24.09.2009 #12814018909

12.12.2009 #12814024309

2009 #15830104609

25.02.2010 #11511000710

#1687000011109.01.2011

2011 #11817000511

21.03.2011 #11094026211

05.07.2011 #11088150911

26.07.2011 #11817002411

04.03.2009  #C27114209

04.03.2009  #C27115609
05.03.2009  #C27113909

05.03.2009   #С27115809  
05.03.2009   #C27114209
06.03.2009   #C27116009
09.03.2009   #C27131409

09.03.2009   #C27131209

09.03.2009   #C27131309   

29.04.2009   #C27144509
29.04.2009   #С27144609

05.05.2009    #C28283409

18.05.2009    #C30461609
21.05.2009    #C30419209
25.05.2009   #C27161309

03.06.2009     #С27158509
25.06.2009      #C29578109

30.07.2009     #C27180909

29.03.2010  #C27142610

12.05.2010   #C04292710

12.05.2010   #C27168710

12.05.2010   #C30505410

28.09.2010  #C04446510

11.02.2011  #C30542911

12.05.2011    #C27173511

3 years - 74 court sessions

#1181004080604.12.2006 5 years - 110 court sessionsM
er

ge
d 

w
ith

 #
1
1
8
1
0
0
3
7
5
0
6
 

Ainars Platacis - complete disappearance of the Vilkaste family lawyer24.05.2010.

12.03.2007 #11094036307

04.03.2009  #C27114009

07.02.2008.   #С32101808

24.05.2010. #11817003410

Threats to I. Vilksate  
and her family

Attempted abduction of younger 
daughter

May, 15, 2006. - 12:00 PM

13.10.06. - 02.11.06.

21.09.2006. Sending of mounted porno pictures with younger daughter face to I. Vilkaste’s office and V. Vashkevich workplace

13.10.06. A request to pay addional 500 000. KNAB + Safety police

Requests from intelligence services- 22001.01.07. - 31.12.07.

Searches by place of  office I. Vilkaste

May 23, 2008.                       KNAB

Is
ol

at
ed

 fr
om

 #
1
6
8
7
0
0
0
0
2
0
8

KNAB Searches by place of  office I. Vilkaste27.04.07

Searches by place of I. Vilkaste (Declararion V.V.)

April, 27, 2007.                           KNAB

Some documents 
on of persecution 
by State of Latvia 
of  Inara Vilkaste
and members of  
her family

Attempted murder of V. Vashkevich

May 21, 2007. -  on the Exporta street

KNAB  requests the location of V. Vaskevic’s car14:30

17:30 Explosion
At the time of explosion Secret Service official (A. Sparans) was at 
the scene.

Enclose the bomb13:52

Ainars Platacis - complete disappear-
ance of the Vilkaste family lawyer

May 24, 2010.

Gates ram attack- house of I.Vilkaste

May 15, 2006.  - 04:00 AM
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Historia prześladowań  
przez państwo łotewskie 

Inary Wiłkaste
i jej rodziny

 Criminal procedures

Important criminal procedures

200 Number of mentions in the media
Civil procedures

Events01.01.05-31.12.12.

!

!

Events associated with 
important dates

Curious procedures
The process of re-excited

The process terminated

#1181003750631.10.2006. 5 years - 110 court sessionsExtortion V. Vilkaste

Attempt to murder 
V. Vashkevich Explosion of the car

!

M
er
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d 

w
ith

 #
1
1
8
1
0
0
3
0
9
0
7

!

Arson of Subaru of V. Vashkevich

A month from I. Vilkaste’s life

Number of visits 
to the courts for 
January 2010

V.Vashkevich, Deputy Director of State Revenue Service, refers to Prime Minister Kalvitis about money stealing within KNAB May 2006

#1250700060702.02.2007

!

!

!

!
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Key Facts of Inara’s Story in 
Chronologica Order

• Born on 24th of May 1961, in Riga. 

• Citizen of Republic of Latvia. 
 

• In 1985 Inara has successfully finished 
bachelor degree in Economics 
 

• In 1981 married Vladimir Vashkevich 

• In 1987 got divorced. 

• In 2011 she remarried Vladimir 
Vashkevich 

• Two children – daughters, Diana (born in 
1982) and Olga (born in 1984) 

• Prior to 1992, held management 
positions in state-owned trading 
institutions in Riga 

• In 1992 set up and ran her own business.  
Successfully managed projects in trade, 
public catering, manufacturing and real 
estate markets.  

• In December 2005, concluded one of the largest 
real estate contracts in Latvias history to date.   

• Prior to 2006 Inara had no prior dealings 
with any law enforcement agencies and 
was not engaged with/by the in any 
capacity. 

• In 2006, becomes the subject of criminal 
extortion, unprecedented psychological 
pressure and threats: 

• May 15, 2006 – Minibus loaded with 
gas tanks driven into gates of Inara 
Vilkaste’s house, minibus has exploded 
(fireman was seriously injured as a 
result) 

• May 15, 2006 also there was a kidnap 
attempt of her younger daughter 

• 28 june, 2006 Vladimir Vaskevics’ car 
was subject of arson attack   

• on 29th of September 2006, fabricated 
pornographic photos with the face of 
younger daughter were distributed  

• 
statement to Police on extortion and threats 

• It soon became apparent that the 
extortionist has the support of certain 
officials of the Corruption Prevention 
Bureau and Combating Bureau (KNAB) - 
a public institution with broad, practically 
(almost) uncontrollable powers, whose 
criminal interests are affected by V. 
Vashkevich as a result of his Service 
(position). Collecting compromising 
materials on him, KNAB have developed 
vested interest in the activities of his 
former wife. 

• Nothing else can explain the following 
fact: 

• during the period of 2005-2007 
I.Vilkastes’ telephone conversations 
were tapped, 817 inquiries were sent 
to various organizations about her, her 
activities and her children from 55 units 
of special services and law enforcement 
agencies. 

• From 2006 to 2012, I. Vilkaste has been 
FORCED TO TAKE PART in 50 CRIMINAL 
and about 100 CIVIL Procedings, initiated 
in Republic of Latvia 

• From 2006 to 2012 she has attended 301 
court hearings(?) and was  summoned to law 
enforcement agencies 125 times as a witness. 

• In the same period a ‘black PR’ campaign 
hit television, internet publications and 
other sources of Latvian mass media, 
resulting in 2755 separate texts and 
stories of negative content, discrediting 
and humiliating I.Vilkaste  

• 27th April, 2007 – KNAB performs a 
search of I.Vilkastes house 

• On 21nd May,, 2007 criminals have 
organized the bombing of Vladimir 
Vashkevichs car, he received multiple 
serious injuries as a result. The 
perpetrators were found and convicted in 
Latvia for attempted murder in 2011. The 
guilty parties were found and sentenced 
in 2011. With the court ñiting motive 
as being Mr. V.Vashkevich freezing the 
accounts of a company engaged in 
money laundering while carrying out 
his duties (post held: Deputy Director 
General of the State Revenue Service of 
Latvia and Director of Customs Criminal 
Board) 

• 2nd October, 2007 – KNAB performs a 
search of I.Vilkastes house 

• 23rd May, 2008 – KNAB performs a 
search of I.Vilkastes house 

• 23rd May,, 2010 I.Vilkastes and 
V.Vashkevich defence lawyer disappears 
(is missing till this day) 

• There are reasons to believe that, not 
only Inara Vilkastes psychological state 
and material well-being (?) are under 
threat, but also her physical safety. 

• 
requests and complaints to law enforcement 
and governance structures, including 
the President of LR, Ombudsman, KNAB 
and Prosecutor General, but received no 
substantive response.   

• All means to receive justice in Republic of 
Latvia have been exhausted.  Therefore Inara 
seeks help in the European Court of Human 
Rights.   

55

51

35

25

22

35

12

11

189

138

126

64

78

73

29

40

289

246

167

115

Total: 80 517 220 817

Family of I.Vilkaste

A number of
requests of intelligent 
services, departments,

institutions

2005 2006 2007 Total

Requests of the intelligent services  
departments, institutions

Number of court hearings

Number of calls to law enforce-
ment agencies 

Number of complaints 

Criminal procedures list 

Civil procedures list

-  306

-  125

-   220
~ 50
 ~ 100

• 

15.05.2006. 11089113806 Gates ram attack- house of I.Vilkaste

Searches by place of residence and office I. Vilkaste02.10.2007

Îáûñêè â äîìå È.Âèëêàñòå

October 2, 2007.                                         KNAB

2 years - 12 court sessions

3 years - 34 court sessions
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19.11.2008 #12507002009
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2004

Searches by place of I. Vilkaste (witness)

Searches by office of I. Vilkaste (witness) 
 
Searches by banks where I. Vilkaste was a client 
(witness)

April, 27, 2007

Searches by place of I. Vilkaste (witness)October, 2, 2007

Searches by place of I. Vilkaste (witness)

Searches by office of I. Vilkaste (witness)

Searches by place of I. Vilkaste in Riga (witness)

Searches by place of I. Vilkaste in Jurmala (witness)

Searches by place of I. Vilkaste’s mother (witness)

Searches by car of I. Vilkaste (witness)

May, 23, 2008

January, 31, 2011

Researches

• 

• 

• 

• 
Inara Vilkaste

Vladimir Vashkevich

Olga de Vashkevich

Diana de Vashkevich

18.06.2002. #12502003302

18.04.1998. #81507597 ?
#151700460110.04.2001 ?
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Case of special services 

V. Oderov (“OVI” case)

• 05.11.04

• 23.11.04

• 24.11.04

• 24.11.04

• 15.12.04

• 15.04.05

• 24.08.05

• 16.01.06

• 27.01.06

• 06.03.06

• 13.03.06

• 04.04.06

• 18.05.06

• 23.05.06

• 10.06.06

• 13.11.06

• 02.02.07

(Sparans, Strikis) SAB, KNAB, State police, Economic police

07.09.2005.

Balticovo 1 (Declaration)

Theft of documents
office at Tomsona str.

Documents’ theft from 
I.Vilkaste’s office

Fraud 
committed by E. Gulbis

The Riga City Council/Dome

Grenchu 5

Balticovo 2

À. Zaihmanis

V. Oderov (“OVI” case)

initiated for tax evasion – V. 
Vashkevichs’ department

A. Sparans (counterintelligence 
inspector) takes the case – I. Krauze

prosecutor I. Krauze passes the 
case to economic police

proserutor I. Krauze additionally qualifies 
the case under fraud article

creation of working group: 4 special services 
departments (Sparans, Strikis…) 

economic police – prosecutor I. 
Krauze takes the case away

A. Jurasha sends A. Vasiljevs’ notebook to 
the prosecutor I. Krauze for ‘OVI’ case

statement of previously convicted 
fraudster, R. Shtalberg

V. Vasiljevs’ arrest

statement of V.Vasiljev – he does 
not know V. Vashkevich

court’s decision to extend V.Vasiljev’s arrest

KNAB operative officer J. Vilcinsh is 
included in working group (‘OVI’)

after 5 months of imprisonment 
V.Vasiljev gives testimony against 
V.Vashkevich (asks for his notebook)

interrogation of V.Vasiljev 
with testimony against. 
V.Vashkevich is sent to KNAB

 V.Vasiljev is released from arrest

statement of previously convicted 
Shtalberg against V.Vashkevich

earning declaration case against  
V.Vashkevich is extracted 
from ‘OVI’ case

R. Shtalberg – document forgery, fraud in group of individuals on a large scale – 1.5 years in prison

Swindler arrested -› embezzlement on a particularly large scale in the sphere of real estate – 3 days in detention.

15.10.04  - Swindler sentenced to 5 years- 3 years out on probation.  Probation period until 15.10.07.

Review of warranties

Mega contract

SMS with threats
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1

04.08.2005 r.

Kradzież komputera
I. Wiłkaste.
(Biuro I. Wiłkaste.)

2

Lata 2005-2008

Śledzenie.
Dyżur w pobliżu domu 
I. Wiłkaste prawie 
codziennie (policja 
drogowa).

05.09.2007 r. 
Podczas przeszukania 
samochodu R. 
Ształbergsa jest 
konfiskowana 
wizytówka inspektora 
policji drogowej Agrisa 
Wejpsa, Latvijas ceļu 
policijas inspektors.
(żona – I. Wejpa, 
pracownica KNAB.)

3

15.05.2006  r.

04:00 rano

Taranowanie 
bramy.
Taranowanie bramy 
– dom I. Wiłkaste, 
wybuch butli z gazem.

Podczas eksplozji w 
domu znajdowały się 3 
osoby.

4

15.05.2006  r.

12.00 w południe

Próba 
porwania 
młodszej 
córki Oli.
Materiały 
sprawy i por-
trety pamięciowy 
potencjalnych 
przestępców 
znikły bez śladu.

9

21.05.2007 r.

Próba zabójstwa W. 
Waszkiewicza.
13:52

14:30

17:30

Podkładają bombę.

Zapytanie do KNAB 
о o miejsce, w którym 
znajduje się samochód W. 
Waszkiewicza.

Wybuch
Pracownik służby specjalnej 
(А. Sparans) w chwili 
eksplozji znajdował się na 
miejscu zdarzenia.

10

24.05.2010 r.

Zniknięcie bez 
śladu prawnika 
rodziny I. Wiłkaste 
– А. Płatacisa.

Ciało nie zostało 
znalezione, 
przestępstwo nie jest 
wyjaśnione do tej pory.
 

11

21.03.2011 r.

ŚLEDZENIE 
I. Wiłkaste.
Numer samo-
chodu LA-2887.

Numery rejestra-
cyjne LA 
należą do armii 
łotewskiej.

12

21.03.2012 r.

Kradzież aparatu 
fotograficznego.
Tym aparatem I. 
Wiłkaste zrobiła 
zdjęcie samochodu 
z numerem 
rejestracyjnym 
należącym do armii 
łotewskiej (LA-
2887).

Aparat został 
skradziony 
godzinę po tym, 
jak zdjęcia zostały 
wykonane.

Informacje ze skradzion-
ego komputera (pliki rob-
ocze dotyczące wszystkich 
projektów nieruchomości 
I. Wiłkaste) pojawia się 
w sprawie przeciwko W. 
Waszkiewiczowi.

Rozprawa fizyczna (zastraszanie) 2005-2014 r.
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5

28.06.2006 r.

Podpalenie 
Subaru W. 
Waszkiewicza.
Podczas zatrzymania 
R. Ształbergsa, 
konfiskowano u niego 
zdjęcia ze śledzenia W. 
Waszkiewicza.
Oskarżeni oraz 
organizatorzy 
podpalenia:
R. Ształbergs – 
informator KNAB, 
przestępca.
E. Gułbis – pracownik 
służb specjalnych.

6

30.06.2006 r.

Kradzież notesu  
I. Wiłkaste.

Zdjęcia ze 
skradzionego notesu 
pojawiły się w 
gazecie „Diena”, 
autor – dziennikarka 
I. Springe za pomocą 
dezinformacji ze służb 
specjalnych tworzy 
negatywną opinię 
publiczną.

7

21.09.2006 r.

Zmontowane zdjęcia 
o charakterze pornograficznym z 
twarzą młodszej córki.

8

13.10.06 – 02.11.06 r.

Całodobowe 
wysyłanie SMS z 
pogróżkami – z 
częstotliwością co 
kilka sekund.

Wysłane do:
- I. Wiłkaste;
- biura REE (ul. Tomsona, 2-15);

- W. Waszkiewicza;
- Państwowego Urzędu 
Skarbowego, Urzędu 
Celnego 
Organizator: R. Ształbergs.
Wykonawca: N. Nagibin.

NIE BĘDZIE MNIE, 
PRZYJDĄ OBDARTUSY, 
NIEUCHWYTNI 
MŚCICIELE I 
STRUKTURY 
PAŃSTWOWE.

13

Pogróżki w internecie

Po każdym pozytywnym artykule lub 
wywiadzie pojawiają się pogróżki o 
następującej treści: 

22.07.2011 r.

„Nie udało się wysadzić wcześniej... 
A szkoda. Bój się.., twój czas nade-
jdzie”.

27.05.2011 r.
„Jeśli nie uda się wsadzić, wtedy 
zastrzelą”.

„Do ściany i 9 gram dla każdego”. 

„Nie da się wsadzić, wtedy należy 
zamówić”.

Styl pogróżek jest podobny do 
SMS z pogróżkami od  
R. Ształbergsa

14

15.03.2012 r.

Bezprawne 
zatrzymanie I. 
Wiłkaste.
W nocy na lotnisku przy 
wjeździe do Łotwy. 

Rzekome naruszenie 
środka zapobiegawc-
zego w sfabrykowanym 
procesie karnym. 
Środek zapobiegawczy 
został uchylony w 2009 
roku.

R. Ładzińsz – szef służby 
bezpieczeństwa lotniska 
i były doradca premiera. 

15

 Listopad 2012 r.

SMS z pogróżkami.
Pogróżki trwają po dzień dzisiejszy
08.11.2012 r. w dniu ogłoszenia 
wyroku dla informatora KNAB 
i szantażysty R. Ształbergsa na 
telefon córki W. Waszkiewicza 
przychodzi SMS z pogróżką. W 
treści SMS z pogróżką jest mowa 
o ilości materiałów wybuchowych 
(200 g) umieszczonych pod 
samochodem W. Waszkiewicza. 
21.05.2007 r.
Tekst pogróżki: 

8.11.2012 r.   “86.63.16.1.4:  
...Wtedy nie wyszło, teraz podłożę 
półtora kilograma, a nie 200 
gramów. Dla obu”.

Pogróżki 
trwają po dzień 
dzisiejszy....
2014 r.
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Artykuły potwierdzające fakt współpracy grupy ludzi 
ze służb specjalnych i przestępców.

Śledzenie, podsłuch i przestępstwa miały miejsce jednocześnie.

Gazeta „Telegraf” nr 100 (1394)
28 maja 2008 r.

Artykuł: „Córkę Władimira Waszkiewicza próbowali porwać”
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„Telegraf” nr 195 (1489)
Poniedziałek, 8 października 2007 r..

Artykuł: „KNAB kopie pod ONAP”
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Dr Elisabeth Rech

Rechtsanwalt 
Kärntner Ring 4, 1010 Wien 

Adwokat przysięgły Aloiz Waznis 
„A.P. und Partneri”, ulica Duntes, 34, Riga, LV-1005 

Ryga, sierpień 2013 roku

Szanowna Pani!
Pani list otrzymałem 7 sierpnia. Spieszę się odpowiedzieć na nurtujące Panią pytania.
1) W postępowaniu karnym nr 15830110704, które zostało wszczęte 5 listopada 2004 roku, w latach 2006-2007 
roku prokurator specjalistycznej prokuratury ds. przestępczości zorganizowanej i innych sfer Krauze, przesłuchując 
prezesa zarządu „OVI” Sp. z o.o. Władimira Oderowa, wielokrotnie proponował Oderowowi zeznawanie przeciwko 
dyrektorowi Wydziału Zwalczania Przestępczości Służby Celnej oraz zastępcy dyrektora Urzędu Skarbowego 
Władimirowi Waszkiewiczowi, że ten sprzyja przemytowi towarów na terytorium Łotewskiej republiki, w przeciwnym 
razie groził aresztowaniem Oderowa.
Gdy Oderow poinformował, że nie posiada materiałów kompromitujących Władimira Waszkiewicza, Krauze swoje 
groźby zrealizował i zaproponował sądowi aresztowanie Oderowa, jednak sąd odrzucił wniosek o areszt.
	 W wyniku tego Krauze wszczął przeciwko Oderowowi cztery sprawy karne.
	 W jednej sprawie dotyczącej wręczenia łapówki Oderow został uniewinniony we wszystkich trzech instancjach, 
w drugiej – uniewinniony w sądzie pierwszej instancji.
Dwie inne sprawy są rozpatrywane w sądzie.
Oderow wielokrotnie skarżył się na tendencyjne i nieuzasadnione represje, zarówno do prokuratury, jak i do premiera.
We wszystkich czterech sprawach karnych jako adwokat przysięgły prowadziłem obronę Władimira Oderowa.

	 2) Major policji, pracownik Głównego Urzędu Policji Kryminalnej Policji Państwowej Rusłan Dierwan z 
powodzeniem kierował pracą policji w sprawie zdemaskowania Raimonda Ształbergsa oraz oficera Służby Ochrony 
Prezydenta i Sejmu Gułbisa, który wraz z Raimondem Ształbergsem dokonywał działań przestępczych przeciwko 
Władimirowi Waszkiewiczowi. Obecnie Raymond Ształbergs jest skazany na pozbawienie wolności przez sąd pierwszej 
instancji za wymuszenie 7,5 miliona łatów od przedsiębiorczyni Inary Wiłkaste. R. Ształbergs nadal znajduje się na 
wolności, pod przykryciem KNAB i stanowi realne zagrożenie.

	 Ponieważ u Rusłana Dierwana nie było żadnej informacji o rzekomych bezprawnych działaniach Władimira 
Waszkiewicza i Inary Wiłkaste, pracownicy KNAB rozpoczęli represje przeciwko niemu – przeprowadzili przeszukania 
w miejscu zamieszkania i pracy, zdyskredytowali Dierwana w programach telewizyjnych i prasie przedstawiając go 
jako łapówkarza, przeprowadzili przeszukania w jego samochodzie i samochodzie jego żony, przesłuchiwali jego 
krewnych i kolegów z pracy, podsłuchiwali rozmowy telefoniczne Dierwana.
	 10 października 2007 roku w nocy nieznany przestępca przedostał się na płatny parking, gdzie Rusłan Dierwin 
oraz jego żona trzymali swoje prywatne samochody, wszedł pod samochód Dierwana i coś tam robił. Spłoszony 
przez stróża płatnego parkingu przestępca uciekł, porzucając w biegu kartkę z numerami samochodu Dierwana i jego 
miejscem na parkingu oraz kombinerki.
	 11 października 2007 roku w Komendzie Głównej Policji w Rydze na podstawie wymienionego faktu został 
wszczęty proces karny na podstawie artykułu Kodeksu karnego dotyczącego znamion próby zabójstwa rodziny 
Dierwana.
	 Wspomniane przestępstwo nie zostało wykryto do tej pory.
Po wielokrotnych skargach Rusłana Dierwana do Prezydenta, Prokuratora Generalnego i innych, proces karny nr 
16870002507 przeciwko Rusłanowi Dierwanowi, rozpoczęty 1 października 2007 roku, został przerwany w dniu 11 
lipca 2008 roku z powodu braku znamion czynu zabronionego.
W opisywanej sprawie karnej prowadziłem obronę Rusłana Dierwana jako adwokat przysięgły.

Biuro adwokatów przysięgłych, adwokatów „A.P. und Partneri”
adwokat przysięgły			   /podpis/ 				    /Aloiz Waznis/

Wymuszanie zeznań przeciwko  
W. Waszkiewiczowi i I. Wiłkaste
Informacja udostępniona austriackiemu adwokatowi przez łotewskich adwokatów przysięgłych 
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Dr Elisabeth Rech

Rechtsanwalt 
Kärntner Ring 4, 1010 Wien 

Adwokat przysięgły Juris Dziełme 
„A.P. und Partneri”, ulica Duntes, 34, Riga, LV-1005 

Ryga, sierpień 2013 roku

Ryga, 17 października 2013 roku
 

W odpowiedzi na Pani list z dnia 31 lipca 2013 roku, chcę wyjaśnić Pani następujące:

1) jestem obrońcą (adwokatem) Arkadija Fiodorowa od grudnia 2008 roku i prowadzę jego obronę 
w postępowaniu karnym nr 11517024608, które zostało wszczęte w części pierwszej artykułu 200 
Łotewskiego Kodeksu Karnego;

2) w tym okresie od 2008 roku i do dnia dzisiejszego do mojego klienta Arkadija Fiodorowa 
wielokrotnie zwracały się osoby, które przedstawiały się jako pracownicy Łotewskiego Biura do 
Spraw Zapobiegania i Zwalczania Korupcji i proponowali, bym złożył obciążające zeznania przeciwko 
Władimirowi Waszkiewiczowi i jego żonie Inarze Wiłkaste, obiecując w zamian bezprawną pomoc w 
celu uniknięcia odpowiedzialności za inkryminowaną mu działalność przestępczą;

3) Arkadij Fiodorow odmówił skorzystania z takich niewątpliwie bezprawnych propozycji i 
„współpracy”.

Uważam, że prześladowanie mojego klienta Arkadija Fiodorowa jest częścią ogólnej kampanii 
prowadzonej przeciwko Władimirowi Waszkiewiczowi i jego żonie Inarze Wiłkaste w celu 
przeprowadzenia w stosunku do nich bezprawnego postępowania karnego i bezprawnego skazania na 
podstawie sfabrykowanych materiałów.

Z poważaniem			    /podpis/ 			   Juris Dziełme
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Wymuszanie zeznań przeciwko  
W. Waszkiewiczowi i I. Wiłkaste
Informacja udostępniona austriackiemu adwokatowi przez łotewskich adwokatów przysięgłych 

BIURO ADWOKATA PRZYSIĘGŁEGO S. WARPIŃSZA
_____________________________________________________________________
ul. Alberta, 13, Ryga, LV-1010, Republika Łotewska, telefon (+371) 67 332960, telefon komórkowy (+371) 29 203881, 
e-mail: saulis@parks.lv, www.apexattorneys.lv
nr 118
05.11.2013

Adwokat przysięgły
W związku z zapytaniami adwokata Władimira Waszkiewicza, dr Elizabet Rex na temat:
1) czy reprezentuję interesy pana Borysa Riazanskiego;
2) czy prawdą jest, że na pana Riazanskiego wywierano presję ze strony struktur władzy w celu uzyskania fałszywych 
zeznań przeciwko panu Władimirowi Waszkiewiczowi;
3) jeśli to zdarzenie miało miejsce, czy mogę opisać w szczegółach, zaznaczając czas i okoliczności, w których to się 
stało;
mogę udzielić informacje o następującym charakterze:

1) tak, jestem obrońcą pana Borysa Riazanskiego w postępowaniu karnym;
2) Pan Borys Riazanskij przygotował pisemne zeznania dotyczące rozmowy z pracownikiem Biura do Spraw 
Zapobiegania i Walki z Korupcją. Tematem rozmowy była konieczność napisania oświadczenia o rzekomych 
bezprawnych działaniach Władimira Waszkiewicza. Borys Riazanskij takiego oświadczenia nie napisał, chociaż w 
zamian za to obiecano mu zastosować środek zapobiegawczy niezwiązany z pozbawieniem wolności, a także zwolnić 
od odpowiedzialności karnej;
3) szczegóły – w zeznaniach pana Borysa Riazanskiego, dołączonych do niniejszego listu.

W załączeniu: Pisemne zeznania B. Riazanskiego na jednym arkuszu obustronnie.

Z poważaniem,
Kierownik biura
Adwokat przysięgły 			   /podpis/ 		  S. Warpińsz
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od S. Warpińsza

Wymuszenie zeznań 
od Riazanskiego

17.10.2008 r. byłem zatrzymany przez KNAB i umieszczony w celi tymczasowo aresztowanych (IVS) 
Policji państwowej pod adresem: ul. Gaujas...

19.10.2008 r. około 9.00 po mnie do aresztu przyjechało 2 pracowników KNAB, którzy mieli odwieźć 
mnie pod konwojem do sądu, gdzie miała być rozpatrzona sprawa zastosowania wobec mnie środka 
zapobiegawczego.

Po tym, jak wsiedliśmy do samochodu jeden z towarzyszących panów przedstawił się jako pracownik 
operacyjny KNAB Andrzej Klawińsz (Andžeis Kļaviņš). Drugi się nie przedstawiał, ale dobrze go 
pamiętałem, ponieważ on brał udział w moim zatrzymaniu i ciągle mnie konwojował.

A. Klawińsz usiadł za kierownicą samochodu i zadzwonił. Po zakończeniu rozmowy telefonicznej 
poinformował mnie, że sąd jest wyznaczony na 12.00 i zaproponował, abym pojechał napić się z nim 
kawy i porozmawiać. Pojechaliśmy na stację benzynową „Statoil” pod adresem: ul. Waldemara...

W czasie naszej rozmowy A. Klawińsz zaczął się interesować, jakim biznesem się zajmowałem. 
Powiedziałem, że jestem właścicielem firmy „SIA Konkordija-AB”, która zajmuje się spedycją.

A. Klawińsz od razu mnie zapytał, czy znam W. Waszkiewicza i jakie mam z nim stosunki? 
Odpowiedziałem, że znałem W. Waszkiewicza jako pracownika Urzędu Celnego w Rydze i 
rozmawiałem z nim jako przedstawicielem urzędu celnego, który kontrolował naszą działalność 
związaną z tranzytem ładunków na terytorium Łotwy. Dalej A. Klawińsz zapytał, czy W. Waszkiewicz 
nie wymuszał ode mnie lub moich znajomych pieniędzy za załatwienie jakichkolwiek spraw oraz za 
„ochronę”? Odpowiedziałem, że mi o takich faktach nic nie wiadomo. 

Wtedy A. Klawińsz zaproponował, żebym napisał oświadczenie do KNAB o tym, że jest mi wiadomo 
jakby W. Waszkiewicz zajmuje się „ochroną” układów przemytniczych i dostaje łapówki w zamian za 
zamknięcie spraw karnych. Za to, że napiszę takie oświadczenie obiecał, że w stosunku do mnie zostanie 
zastosowany środek zapobiegawczy niezwiązany z pozbawieniem wolności oraz zostanę zwolniony 
z odpowiedzialności karnej za rzekome przestępstwo, za które byłem zatrzymany. Jednoznacznie 
odmówiłem napisania fałszywego w sposób oczywisty oświadczenia, wyjaśniając A. Klawińszowi, że 
jest to przestępstwo. 

Niemniej jednak, A. Klawińsz nadal mnie przekonywał, że W. Waszkiewicz jest złym człowiekiem, 
łapówkarzem i osobą skorumpowaną. A. Klawińsz powiedział również, że on, jako główny w grupie 
operacyjnej KNAB uważa W. Waszkiewicza za osobistego wroga i zrobi wszystko, by go wsadzić do 
więzienia. Ale nie zważając na jego prośby i obietnice, nie zgodziłem się nawet napisać oświadczenia 
o rzekomo znanych mi od osób trzecich faktach, że W. Waszkiewicz żądał i otrzymywał łapówki. Taką 
w skrócie miałem rozmowę z A. Klawińszem przy filiżance kawy w samochodzie na stacji „Statoil”. 
Podczas rozmowy, która trwała około 1 godziny, kajdanki nie zostały mi zdjęte, A. Klawińsz nawet nie 
interesował się moją sprawą, za co zostałem zatrzymany i o co jestem podejrzany. Drugi pracownik 
KNAB w rozmowie nie uczestniczył.

Około 11.20 zostałem dostarczony do sądu i tam, na wniosek śledczego KNAB L. Szikore, w stosunku 
do mnie został wybrany środek zapobiegawczy – areszt i zatrzymanie w więzieniu. Po 50 dniach 
(04.12.2008 r.) zostałem zwolniony z więzienia i objęty dozorem policyjnym.

W styczniu 2009 r. spotkałem przypadkowo w Starej Rydze W. Waszkiewicza i opowiedziałem mu o 
wydarzeniach opisanych wyżej
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2010–2014
SKARGI

do Europejskiego Trybunału Praw Człowieka: 
W. Waszkiewicz

Nr Data Nazwa dokumentu
Numer skargi

z Europejskiego Trybunału Praw 
Człowieka

23.02.2010 r.
Skarga nr 1 W. Waszkiewicza do Europejskiego 
Trybunału Praw Człowieka
nadany nr 12253/10

nadany
Nr 12253/1003.03.2010 r. Potwierdzenie otrzymania skargi z ETPC z dnia 

23.02.2010 i nadania numeru 12253/10

 20.05.2011 r. Odpowiedź państwa łotewskiego na skargę nr 
12253/10

złożona
05.08.2011 r.

przyjęta
11.08.2011 r.

Skarga Nr 2 W. Waszkiewicza do Europejskiego 
Trybunału Praw Człowieka  
w sprawie nielegalnego przeszukania, nadany  

Nr 49871/11

20.12.2011 r. Odrzucenie Skargi Nr 2 W. Waszkiewicza do 
ETPC

25.09.2013 r.
Skarga nr 3 W. Waszkiewicza do Europejskiego 
Trybunału Praw Człowieka dotycząca rozpatrzenia 
sprawy na posiedzeniu zamkniętym nadany

Nr.62998/12
 03.10.2013 r. Potwierdzenie otrzymania skargi z ETPC z dnia 

25.09.2013 i nadania numeru 62998/12

20.02.2014 r.

Skarga nr 4 W. Waszkiewicza do Europejskiego 
Trybunału Praw Człowieka w sprawie 
uchylenia bezprawnej decyzji o aresztowaniu. 
I w konsekwencji bezprawności wydania 
europejskiego nakazu aresztowania.

1/1

1

1/2

2

2/1

3

3/1

4

I. Wiłkaste

złożona
20.10.2011 r.

przyjęta
24.10.2011 r.

Skarga nr 1 I. Wiłkaste do Europejskiego 
Trybunału Praw Człowieka dotycząca 
prześladowania przez państwo łotewskie

nadany
Nr.66618/11

31.01.2012 r. Uzupełnienie skargi nr 1  
Załączniki 1-11 (złożone) do skargi nr 1

1

1/1
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Akta procesów karnych i dokumenty potwierdzające prześladowanie ze strony 
grupy osób zainteresowanych.
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Dane kontaktowe:
Komitet „Sprawiedliwość dla Inary”

Liechtensteinstrasse 12
1090 Wiedeń/Austria

Austria Telefon: +43 650 7839340
E-mail:office@justiceforinara.eu

www.justiceforinara.eu
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